
Vážení spoluobèané,
Jaro, které vlastnì ani nebylo, máme alespoò papírovì za sebou
a dlouho oèekávané léto s vidinou dovolených pø ed sebou.
Tìšme se a užívejme nejhezèí, alespoò pro dìti, r oèní období, i
když i ostatní období mají také svùj nezamìnitelný pùvab.
Zpìt do Nìmèic
Uplynulé období bylo a stále je, nazvu-li to tr ochu obraznì,
obdobím lovu dotací. Øíká se, že letošní rok a myslím, že jsem to
již zmiòoval, je r okem výjimeèným , co se pøidìlování a schva-
lování dotací týèe. Slyšíme to z médií, kolik se ještì musí vyèer -
pat penìz, aby se nemusely vracet zpìt do fondù EU. T ak i naše
obec se stala jedním z lovcù této zvláštní zvìø e. Vedeme si zatím
se støídavými úspìchy. Patøíme mezi ty š•astnìjší, kterým byla
schválena dotace na manipulaci s biomasou, srozumitelnìji
øeèeno na manipulaci s trávou, listím, r oštím ve formì štìpky ,
atd. Do zaèátku èervence by mìlo probìhnout výbìr ové øízení
na dodavatele vhodné techniky. Dle pøipraveného harmonogra-
mu by administrace dotace mìla být ukonèena nejdéle v øíjnu
letošního roku tak, aby do konce roku pr obìhlo ještì pr ofinan-
cování celé akce.
V kvìtnu jsme ještì podali dr uhou žádost o techniku na snížení
prašnosti v obci (oznaèuji ji –„II“), která by vhodnì doplnila
naše stávající technické vybavení pro tyto úèely a mohl být
uklízen a zametán i chodník, který se stávajícím zaøízením
nejsme schopni mechanicky uklízet. Samozøejmì se jedná o
víceúèelovou techniku, která by mìla být dobrým pomocníkem
jak pøi údržbì zelenì v letním období tak i pøi zimní údržbì a
dalších èinnostech. 
Jen pøipomenu, že byla koneènì uzavøena dotaèní záležitost s
technikou na snížení prašnosti v obci (tu nazývám - „I“). Dotace
ve snížené èástce dorazila na náš úèet a my jsme mohli následnì
splatit úvìr ové pøedfinancování u banky. Snížení dotace bylo
zpùsobeno zohlednìním možností použít str oj i na jiné práce než
je jen zametání v obci. 
Bohužel, hlavnì pr o Zhoøáky, jsme zatím neuspìli s žádostí na
výstavbu chodníku podél silnice II/358 ve Zhoøi. Jak jsem již
døíve psal nemìli jsme v dobì podání platné stavební povolení
s nabytím právní moci a nebylo nám umožnìno pozdìji toto
povolení do žádosti doplnit, když jsme ho již získali, škoda. Na
vìci to ale nic nemìní, výstavba chodníkù v obci je a nadále
bude naší prioritou. O dotaci, bez které chodník ve Zhoøi
nepostavíme, se budeme ucházet v následující výzvì SFDI ÈR
(Státní fond dopravní infrastr uktury Èeské r epubliky). Naše
šance vidím jako velmi nadìjné už pr oto, že máme vše již
pøipraveno a také díky tomu, že dotaèní titul, ve kterém se o
dotaci ucházíme, je na naše pomìry celkem stabilní. Tak bych
požádal všechny obèany ještì o trochu strpení. Snažíme se ale i
jinak. Kr omì pøípravy PD pr o výstavbu chodníku od Kulturního
domu ke høbitovu v Nìmèicích se podaøilo po jednáních v
Semanínì vyjednat i odklonìní èásti pø epravy kontejnerù z
pøekladištì v Èeské Tøebové mimo naši obec a Litomyšl na sil-
nice I. tøídy smìrem na Tøebovici a pak po obchvatu kolem Opa-
tova na stávající R 35. Musím zde podìkovat hejtmanovi Pardu-
bického kraje JUDr. Martinu Netolickému za osobní úèast v

tìchto jednáních a také panu generálnímu øediteli Metrans, a.s.
p. Jiøímu Samkovi za operativní a velmi vstøícný pøístup, který
se v našich podmínkách málokdy vidí. Doufám že tento stav
vydrží. Ještì jednou jim dìkuji.
Bohužel i chodník, který chceme realizovat v návaznosti na vý -
stavbu Protipovodòových opatøení Nìmèice I (PPO-I), a jím
vyøešit nedobrou dopravní situaci od zastávky v Nìmèicích
smìr em ke Èlupku , je zatím ve stavu 0. Tento stav tedy
využijeme alespoò na pøípravu projektové dokumentace. Celá
investièní akce PPO-I se musí z pohledu hlavního investora
pøizpùsobit novým podmínkám daným novým obèanským
zákoníkem. To znamená, že pøipravovaná stavba bude nejdøíve
pøenesená a zamìøena do terénu. Následnì po zhotovení nového
GP budou pøipraveny nové kupní smlouvy a ještì pø ed stavbou
by mìlo dojít k výkupu stavbou dotèených pozemkù. Po jejich
výkupu dojde k realizaci stavby. Chtìl bych tedy teï upozornit
všechny majitele stavbou dotèených pozemkù, aby ve chvíli, až
uvidí na svém pozemku èlovíèky se zamìøovacím pøístrojem èi
tyèí, nebrali hole do ruky èi nevypouštìli z obojkù rozzuøené
psy a psíky, nesnažili se narušitele soukromí hnát hlava nehlava
kamsi do dáli, strpìli je a byli jím pøípadnì nápomocni. Sice to
nevypadá, ale stále se stavba sune i pøes uvedené pøekážky ke
kýženému cíli a vìøím, že spoleèným úsilím a ochotou
spolupráce vlastníkù dotèených pozemkù se vše podaøí, je to
potøeba.
Obdobnì nám visí chodník do „Èlupáku“ , kde zatím nedošlo k
realizaci opìrné zdi. V yužívám každé pøíležitosti pøi setkání s
pøedstaviteli Pardubického kraje a neustále upozoròuji na nevy -
hovující dopravní situaci v naší obci. Podobné je to i se zborce-
nou zdí nad kamennou hospodou èp. 37 v Nìmèicích. Tam
došlo k urèitému pokr oku, kdy byla SUS Pardubického kraje
povìøena šetøením celé vìci a pøípravou aktualizace pùvodní PD
pro získání stavebního povolení. Ke zvýšení bezpeènosti by
mohla pøispìt také instalace dvou mìøièù rychlosti na sjezdech
do obce od Èeské Tøebové ve Zhoøi a na Èlupku. Za zvážení také
stojí nápad na umístìní dalšího mìøièe rychlosti smìr em od dol-
ních Nìmèic k základní škole.
Na jaøe byly upraveny chodníky smìr em na dolní Nìmèice tak ,
aby se zpøístupnily jak obèanùm, tak i technice pro jejich údržbu.
Podaøí-li se nám získat dotaci na „Prašnost II“, mìli bychom
zajistit jejich lepší úklid a údržbu. Zatím se zametání pokouším
nìkde dojednat , ale nikomu se k nám moc nechce.
K jednání je pøipraven návrh vyhledávací pr ojektové dokumen-
tace pro výstavbu pøístupové komunikace k bioplynové stanici
v Nìmèicích. Bude opìt velmi záležet na pr ojednání s vlastníky
pozemkù dotèených pøípadnou stavbou.
Snažíme se také uspìt v závodì o získání dotací na zateplení
MŠ. Tady padlo r ozhodnutí zastøešit MŠ nízkou sedlovou val -
bovou støechou s pøekrytím pøístupových pr ostorù. Pøi této
pøíležitosti se pøímo nabízí zateplit øádnì støechu, a když støechu
tak i obvodový pláš• budovy , okna již máme vymìnìná. Právì
náklady na výmìnu oken si možná budeme moci uplatnit pøi
pøípadné realizaci projektu na zateplení celé budovy. Netrpìlivì
èekáme na výsledek schvalovacího i rozhodovacího øízení.
Podobnì bychom rádi postupovali i u Kulturního domu v
Nìmèicích, kde na r ozdíl od MŠ máme již v pomìrnì špatném
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stavu okna a vstupní dveøe.
Zpracováváme také podklady pr o podání žádosti o dotaci na
rekonstrukci r oubené hospody èp.98 z Norských fondù. Pokud
bychom byli úspìšní , mìly by být v objektu roubenky umístìny
expozice historie obce, mlynáøské historie v obci, myslivosti,
fauny a flory za polárním kr uhem a historického bydlení, další
budovy objektu by mìli sloužit výukovým èinnostem a uby -
tování. Potýkáme se s nemalými pr oblémy technickými a
administrativními ale dìláme maximum pr o úspìch celého pro-
jektu.
V souèasné dobì je v pøipravena dokumentace zadání pro
výbìr ové øízení na adaptaci hasièské zbrojnice ve Zhoøi. Staveb-
ní úpravy by se mìly stihnout do konce záøí vèetnì úpravy
horního plácku.
Postupují také práce v parku v centru obce v Nìmèicích.
Vypadá to, že se koneènì blížíme k závìr u. Je vidìt, že nám pøi
parkových úpravách pomáhají r uce, které to umìjí, radost
pohledìt. V nejbližší dobì bychom mìli taky již koneènì upra -
vit i park pøed prodejnou.
Kousek poodejdeme od práce. Probìhly spoleèensky zajímavé
akce. Setkání pøátel na sále kulturního domu, myslím, že se
všichni úèastníci dobøe pobavili a kdo chtìl tak urèitì stihl i

volby do Evr opského parlamentu ve stejném termínu. 
Ve sportovním areálu se uskuteènila i tradièní dìtsky a
rodièovsky oblíbená dìtská olympiáda za celkem pøijatelného
poèasí, až na ty noèní teploty. 
Ve stejný den jako dìtská olympiáda jsme byli svìdky i kácení
máje na Èlupku. Pøedcházelo mu samozøejmì i jeho stavìní 30.
dubna. Rád jsem se obou akcí zúèastnil a myslím, že se obì akce
i z mnoha dalších vyjádøení, hlavnì ta dr uhá, opravu povedly .
Na Èlupku se také odehrál tradièní volejbalový turnaj o pohár
starosty obce za velmi teplého poèasí a úèastníci tedy museli pro-
jevit velmi velké odhodlání zde vydržet a bojovat až do konce.
Ale díky tradiènì dobrému obèerstvovacímu servisu vše dobø e
dopadlo.
Chtìl bych podìkovat všem or ganizátorùm uvedených i neuve -
dených akcí, že jsou ochotni nejen pro sebe ale i pro ostatní obì -
tovat svùj volný èas a nìkdy i mnoho své ener gie. Všem patøí
zasloužený dík. Závìr em bych chtìl popøát všem ètenáøùm naše-
ho zpravodaje a našim obèanùm pøíjemné prožití letních mìsícù,
a• se vydaøí dovolené, dìtem bezva prázdniny a budu se tìšit na
naše podzimní setkání.

Ing. Josef Racek, starosta obce Nìmèice

U s n e s e n í  Z a s t u p i t e l s t v a  o b c e  N ì m è i c e
Zastupitelstvo obce Nìmèice schválilo:

29/2014- program zasedání pro den 26. 3. 2014. (8,0,0)
30/2014 - pøedbìžnì možnost prodeje pozemkù u èp. 38  v
Nìmèicích, bude zpracován GP, zveøejnìn zámìr prodeje a násled-
nì bude pøedložena kupní smlouva ZO ke schválení. (8,0,0)
31/2014- pøebroušení podlahy sálu KD v cenì do 60.000, Kè a
vymalování sálu KD v cenì do 7.000,- Kè. (8,0,0)
32/2014 - Dodatek è. 1 ke smlouvì o nájmu  zemìdìlských
pozemkù è. 284/04/12 ze dne 1.12.2011 vedené pod evidenèním
èíslem 32 40414. (8,0,0)
33/2014 - skácení 1 jasanu na p.p. 13/3 u èp. 81 v Nìmèicích, k. ú.
Nìmèice u Èeské Tøebové. Náhradní výsadba se nepøedepisuje.
(8,0,0)
34/2014- finanèní pøíspìvek na soc. službu v Domovì dùchodcù ve
Sloupnici, která je poskytována naší obèance, ve výši 5.000,- Kè v
roce 2014. (8,0,0)
35/2014 - dotaci ve výši 5.000,- Kè Spolku pro obnovení a
zachování kulturních tradic v Nìmèicích na èinnost spolku v roce
2014. Dotace podléhá vyúètování. (8,0,0)
36/2014 - Darovací smlouvu pro finanèní pøíspìvek na zøízení
Babyboxu ve Svitavách ve výši 1.000,- Kè. (5,1,2)
37/2014- dotaci pro šipkaøský oddíl ve výši 8.000,- Kè na závodní
èinnost a materiální vybavení. Dotace podléhá vyú-ètování.(8,0,0)
38/2014- skácení 12 ks poškozených proschlých stromù na p.p.
727/1 ve vlastnictví obce v Nìmèicích, Èlupku, náhradní výsadba
se nepøedepisuje.(8,0,0)
39/2014- zámìr na rekonstrukci a další využití objektu Roubené
hospody èp. 98 v Nìmèicích pro umístìní výstavných expozicí a
pro výukové pobytové programy. Dále schválilo poøízení PD pro
stavební povolení ve výši 107.300,- Kè a zpracování, administraci
žádosti o dotaci do Norských fondù ve výši 40.000,- Kè + DPH po
akceptaci žádosti. (5,1,2)
40/2014- provedení støechy MŠ jako jedné sedlové valbové støechy
se zakrytím vstupních prostor do MŠ a ŠJ, s použitím plechových
pásù ve tvaru tašek. (7,1,0)
41/2014- podání žádosti o dotaci na poøízení zametacího stroje pro
snížení prašnosti v obci Nìmèice. (5,0,3)
42/2014- zpracování energetického auditu pro objekt kulturního
domu v cenì 66.000,- Kè + DPH a objekt mateøské školy v cenì
34.000,- Kè + DPH a zpracování žádostí na zateplení tìchto objek-
tù v cenì 14.450,- Kè (vè. DPH) za každou akceptovanou žádost.
(7,0,1)
43/2014- prodej èásti pozemkové p. è. 83/5, èásti oznaèené jako díl

„c“ o výmìøe 28 m2, dílu „a“ o výmìøe 1 m2 a novì vzniklé p.p.
83/15 o výmìøe 50 m2 panu Luboši Linhartovi z Nìmèic za cenu
35,74 Kè/m2, tedy za celkovou cenu 2.823,- Kè. (8,0,0)
44/2014 - pøijetí revolvingového úvìru na krytí doèasného
nedostatku finanèních prostøedkù  obce Nìmèice ve výši 300.000,-
Kè na dobu  1roku od Komerèní banky. (5,0,3)
45/2014- program zasedání pro den 23. 4. 2014 (6,0,0)
46/2014- Zastupitelstvo obce Nìmèice povìøilo starostu obce jed-
náním ve vìci možného omezení nákladní dopravy v obci. (6,0,0)
47/2014- poøízení zmìny è. 2 územního plánu Nìmèice. Zastupi-
telstvo obce Nìmèice žádá Mìstský úøad Litomyšl, odbor výstavby
a územního plánování, oddìlení úøadu územního plánování v
souladu s ustanovením § 6 odst. 1 písm. c) zákona è. 183/2006 Sb.,
ve znìní pozdìjších pøedpisù o poøízení zmìny è. 2 ÚPNìmèice.
Zástupcem obce Nìmèice povìøený spoluprácí s poøizovatelem byl
stanoven, starosta obce.  (6,0,0)
48/2014- prodloužení nájemní smlouvy na pronájem bytu v èp. 162
v Nìmèicích, pronájem na dobu urèitou, a to od 1.7.2014 do
31.12.2014.  (6,0,0)
49/2014- dotaci oddílu stolního tenisu TJ Sokol Nìmèice ve výši
8.000,- Kè na soutìžní èinnost a materiálové vybavení v roce 2014.
Dotace podléhá vyúètování. (6,0,0)
50/2014- dotaci na èinnost fotbalového oddílu TJ Sokol Nìmèice v
roce 2014 ve výši 10.000,- Kè. Dotace podléhá vyúètování. (6,0,0)
51/2014- dotaci na olympiádu 2014 TJ Sokol Nìmèice – cvièení s
dìtmi ve výši 10.000,- Kè. Dotace podléhá vyúètování.  (6,0,0)
52/2014- dotaci pro oddíl ledního hokeje ve výši 10.000,- Kè na
úhradu pronájmu za zimní stadion v sezonì 2013-2014. Dotace
podléhá vyúètování.  (6,0,0)
53/2014- zrušení svého usnesení è. 123/2013 ze dne  16.10.2013 a
o prodeji p.p. 346/2 v k.ú. Zhoø u Èeské Tøebové pro nezájem kupu-
jícího.  (6,0,0)
54/2014- program zasedání pro den 5. 5. 2014  (7,0,0)
55/2014- Smlouvu è. 12110872 o poskytnutí podpory ze Státního
fondu životního prostøedí ÈR v rámci Operaèního programu život-
ního prostøedí, poskytnutí dotace ve výši 66.489,- Kè na spolufi-
nancování akce: Snížení prašnosti na území obce Nìmèice. (7,0,0)

Zastupitelstvo obce neschválilo
- dotaci oddílu ledního hokeje ve výši 12.000,- Kè na úhradu
pronájmu zimního stadionu.

hlasování - (pro – proti – zdržel se)    - OZ



Vážení spoluobèané,
Výroèní èlenská schùze 7. 3. 2014, zhodnotila výsledky hospodaøení
obou našich spoleèností vloòském roce a stanovila nové cíle pro rok
letošní.
Pøes velmi rozpaèité a studené jaro jsme zažili další pøíznivý rok.
Splnili jsme ekonomický plán, naše dvì spoleènosti s208 zamìstnan-
ci vytvoøily pøes pùl miliardy tržeb. Pilíøem zùstala díky cenì komodit
rostlinná výroba. Mohli jsme si dovolit i spoklesem zaúvìrování pod-
niku investovat a udržet stabilitu podniku. Podaøilo se nám dosáhnout
nejlepšího ekonomického výsledku vhistorii družstva.

V prùbìhu roku jsme øešili ve ètyøech pøípadech ve Sloupnici a
Nìmèicích vliv našich provozù na životní prostøedí a vztahy se spolu-
obèany. Rád bych je požádal, aby se obraceli v první øadì pøímo na náš
podnik nebo pøímo na mì, a teprve vpøípadì zjevného porušování a
naší neèinnosti na orgány státní správy. 
Ty za nás stejnì nic nevyøeší, pouze uloží pokutu, tedy peníze, které
skonèí nìkde ve státním rozpoètu namísto toho, aby pomohly napøí-
klad øešit problém. 

Chceme být souèástí našich vesnic a proto naše snaha o dobrou komu-
nikaci se starosty, obecními úøady i obèany zùstává naší prioritou a
vìøíme, že se nám vdobrém vrátí.

Uvìdomujeme si také význam správy krajiny a pr otierozních
opatøení. V porovnání mezi roky 2013 a 2004 výmìra okopanin
vzrostla sice o 54 ha (+11%), ale výmìra protierozních opatøeních stou-
pla o 104 ha (+176%). Prùmìrná velikost honu sjednou plodinou
klesla z 13,66 ha na 11,87 ha (-13%). Poèet protierozních honù stoupl
7x, letos budeme poprvé sít vØetové kukuøici do mulèe.
Podílíme se na tvorbì technických protierozních opatøení, rádi bychom
zlepšili stav polních cest, abychom snížili pøejezdy vozidel po
zemìdìlské pùdì, snížili škody na plodinách a zlepšili vsakovací
schopnost pùdy.
Rádi bychom ještì jednou podìkovali dobrovolným hasièùm za
spolupráci pøi øešení mimoøádných událostí.

Výnos obilovin 7,55 t/ha sice nedosáhl rekordního roku 2011, ale i
pøes rozmary poèasí je vyšší než vpøedchozím roce. Cena brambor
díky nedostatku vEvropì dokázala nahradit o 25% nižší výnos.
V živoèišné výrobì se podaøilo zvýšit dojivost krav na 24,17 litru/ks
a den. Na mléèných farmách vØetové a Nìmèicích jsme zahájili

prodej mléka, tzv. ze dvora. Chceme spoluobèanùm, kteøí mají zájem,
nabídnout kvalitní èerstvé mléko zmístní farmy.  V kvìtnu bychom
mìli dokonèit první etapu výstavby Reprodukèního centra Nìmèice
zprovoznìním porodny krav sfaremním hnojištìm.
Na naše vlastní jatka jsme dodali 4851 jateèných prasat. Pøes
nespokojenost svýsledky ve výkrmu kuøat jsme rozhodli surèitými
zmìnami pokraèovat i vletošním roce.
Støedisko mechanizacepøes nároèný prùbìh poèasí splnilo i spomocí
nové techniky – samosbìracího vozu Pottinger, traktoru CASE PUMA
185, žacích maèkaèù KUHN, návìsu ZDT, pluhu EUROPA a
rozmetacích èel FLIEGL- požadavky pro vlastní podnik. Sèinností
støediska prodeje strojù souvisí i zlepšený vzhled dílen. 
Bioplynová stanicemá za sebou první opravdu plný rok provozu. Z
hrubé výroby elektøiny bylo 92% prodáno, 6% tvoøí technologická
spotøeba a zbývající 2% spotøeba MF Nìmèice, která je od 1. 3. 2013
napojena pøímo na výrobnu. Od ledna 2013 také dodáváme teplo, do
obecních zaøízení vNìmèicích jsme dodali 675 GJ a do vlastních
zaøízení ZD 415 GJ.
Nejvýznamnìjší akcí na Øeznictví Sloupniceje rekonstrukce objektu
bývalé pekárny na øeznickou výrobnu a kuchyò sjídelnou. Pøedpo-
kládáme, že se podaøí dokonèit stavbu do konce dubna, vprùbìhu
kvìtna provozy zkolaudovat, následnì pøestìhovat, zahájit èinnost v
novém objektu a pro veøejnost pøipravit den otevøených dveøí.
V kvìtnu jsme obhájili ocenìní MLS PK pro Sloupnickou tlaèenku. V
záøí jsme rozšíøili o prodejny vHolicích a ve Vamberku poèet prode-
jen na 8.
Tradièní zájezd dùchodcù s návštìvou ZOO Dvùr Králové a pøehrady
Les Království se uskuteènil vèervnu, vzávìru roku jsme uspoøádali
podzimní setkání sdùchodci v Pøívratu.

V øíjnu jsme se pøipojili kúspìšnému programu Zemìdìlského svazu
pod názvem „Zemìdìlství žije“, jehož cílem je propagovat zemìdìlství
a pøiblížit je veøejnosti a hlavnì dìtem. Pøi Polním dnu na Džbánovci
jsme zajistili program a prohlídku provozù pro cca 180 dìtí ze základ-
ních škol v našem katastru.

Ekonomický vývoj umožnil pøedstavenstvu schválit jednorázovou
bonifikaci nájemného za pozemky a podíl na zisku družstva. Vlastníci
pozemkù, kteøí by mìli zájem uzavøít novouvýhodnìjší smlouvuna
užívání zemìdìlských pozemkù s platností od 1.10.2013 se mohou
obrátit na Ladislava Chlebouna, tel. 724149 468, 

e-mail: lchleboun@dsloupnice.cz.

Vážení spoluobèané, dovolte, abych Vám jménem vedení a pøed-
stavenstva družstva podìkoval za spolupráci, pøízeò, trpìlivost a popøál
Vám hodnì zdraví a štìstí v roce 2014.

- Ing. Jaroslav Vaòous, pøedseda družstva

HONEBNÍ SPOLEÈENSTVO NÌMÈICE
se Sídlem Nìmèice 107, IÈ: 71009353

OZNAMUJE

Termíny výplat nájemného vlastníkùm honebních pozemkù
za období 2003-2012. Nárok na výplatu nájemného mají
vlastníci, kteøí v daném období byli èleny HS Nìmèice nebo
mìli uzavøenou smlouvu o pøièlenìní pozemkù k HS. Smlou-
vu o pøidružení lze podepsat i v uvedených termínech výplaty
nájemného, takto uzavøená smlouva je platná až od data
jejího uzavøení. V souladu se schválenými podmínkami pro
výplatu nájemného je tøeba k daným termínùm:
1) telefonicky oznámit svoji úèast na tel: 606 652 358, Jan
Stránský, pokladník HS
2) vzít s sebou  aktuální výpis z listu vlastnictví pro provedeni
kontroly s evidencí honebních pozemkù a obèanský prùkaz
nebo jiný doklad totožnosti.

Pøedbìžné termíny a místa výplaty nájemného.
8. 9. 2014 - Nìmèice, zasedací místnost OÚ

15. 9. 2014 - Zhoø, knihovna èp. 26
22. 9. 2014 - Svinná, kulturní jizba
29. 9. 2014 - Kozlov, knihovna
6.10. 2014 - Nìmèice, zasedací místnost OÚ

OBÌTI LEGÁLNÍHO LOUPENÍ
.... èlovìk se pøirozenì bouøí proti nespravedlnosti, jejíž je obìtí. Je-li tedy
loupení vedeno zákonem ve prospìch tìch, kteøí zákon vytváøejí, všechny
oloupené tøídy se snaží poklidnými nebo revoluèními prostøedky dostat k
tvorbì zákonù. A podle toho, jak moc jsou tyto oloupené tøídy osvícené,
navrhnou ve snaze získat politickou moc realizaci jednoho ze dvou naprosto
odlišných cílù. Buïto chtìjí legální loupení zastavit, anebo se na nìm podílet.
Bìda národu, vnìmž pøevládá ten druhý ze jmenovaných cílù a vnìmž se
velký poèet obìtí legálního loupení jednou chopí moci zákony vytváøet!
Než tato situace nastane, legální loupení je vedeno pouze nìkolika jedinci,
avšak dotýká se vìtšiny lidí. Tak to obvykle bývá tam, kde je zákonodárná
moc koncentrována v rukou nìkolika osob. Jakmile se však toto právo stane
všeobecným, lidé se snaží vyøešit své protichùdné zájmy všeobecným
loupením. Namísto toho, aby ze spoleènosti nespravedlnost vykoøenili, uèiní
ji všeobecnou. Jakmile oloupené tøídy získají politickou moc, zavedou systém
odvetných opatøení vùèi jiným tøídám. Legální loupení nezruší (ktomu nema-
jí dostatek rozumu), namísto toho svou úèastí na nìm napodobují své zlé
pøedchùdce, a to i pøesto, že je proti jejich vlastním zájmùm.
Jako by bylo nutné, aby si každý – pøedtím než nastane vláda spravedlnosti –
protrpìl krutý trest; nìkteøí pro spáchané zlo a nìkteøí pro nedostatek rozumu.

- FRÉDÉRIC BASTIAT, ZÁKON

k z a m y š l e n í . . .



Kalendáø  akcíKalendáø  akcí

S p o r t o v n í  a r e á l

28.6. Sokol Turnaj pøípravek - Pohár
12.7 Sokol S.L.Z.A. Cup - 30. roèník
2.8. 12:00 Sokol 50. let fotbalu v Nìmèicích

(bude hrát  Slavoj Houslice)
9.8. Sokol Turnaj ve fotbalu - Muži
29.8. Sokol Pivní triatlon
13.9. Škola Sportovní odpoledne Fit r odina

K u l t u r n í  d ù m

25.6. 17:00 Škola Školní divadelní pøedstavení
5.7. 1. výroèí znovuotevøení restaurace
6.7. od 14:00
23.8. ZAVØENO

P ø í r o d n í  a r e á l  È l u p e k

26.7. SDH Pou•ové odpoledne
6.9. SDH Memoriál Josefa Racka
15.11. SDH Prasátkové pochoutky

Bìhem jara
se v naší obci narodili

Adam Nešpor Nìmèice 
Hana Cimflová Zhoø
Tereza Ramešová Èlupek
David Fišer Nìmèice

oslavili svá významná životní jubilea
(pouze 60, 65, 70, 75, 80, 85, 90 a více let

Švec Jan 85 let Nìmèice
Cimflová Marie 75 let Zhoø
Stráníková Emilie 75 let Nìmèice
Mrkos František 75 let Pudilka
Prokešová Vìra 70 let Nìmèice
Jilgová Ludmila 65 let Nìmèice
Lnìnièková Marie 65 let Èlupek
ing. Lorencová Libuše 65 let Nìmèice
Stráníková Anna 65 let Èlupek
Janoušek Robert 65 let Zhoø
Škeøík Jiøí 65 let Nìmèice
Jilg Ladislav 65 let Nìmèice
Kolek Mir oslav 65 let Zhoø
Kuchtová Jana 60 let Nìmèice
Morávková Vítìzslava 60 let Èlupek
Píèová Zdeòka 60 let Nìmèice
Šafránek Antonín 60 let Nìmèice
Veselý Antonín 60 let Nìmèice

jsme se rozlouèili
Václav Šplíchal Nìmèice
Zdenìk V aòous Èlupek

hhgg

Spoleèenská kronika

Pøešel apríl, zaèal máj,
èlupecké baby zašly vháj.

Snad napadlo je u píva,
èi v tom onom hájku,

že letos chlapi ze Èlupku
postaví jim májku.
Obnoví tak tradici,
co je dávno vháji,
co nemají ani Amíci
a slaví se jen vmáji.

Tak se sešly uobchodu,
slovo dalo slovo,

mladé, starší i vdùchodu,
zdobily kolo.

Stromek rostl pìkný vlese,
v tom obecním to se ví,

žádný problém pro lesáky,
snad nám to i postaví.

Tak se sešli vedle knajpy,
posilnìní na kuráž,

bez znalosti toho zvyku,
do zemì to prostì vraž!

Ono se to lehce øekne,
ale tìžko udìlá,

když se májka nìkam zvrtne,
mnoho škody nadìlá.

Chce to najít maníka,
co jde na to hlavou,
povìøili Stráníka,

a• najde tu pravou.
Jarda, aè je dùchodce,

stále mu to pálí,
našel toho dobráka,

no, nehledal ho vdáli.

Dech beroucí odpoledne,
sešlost byla napnutá,

to je délka, jak to zvedne,
jak ty klacky zamotá?
Že má každý upito,
nièeho se nebojí,

drží to jak kopyto,
snad stím dráty neshodí!

Hodnì radilù, hodnì èumilù,
jak to bývá obvyklé,

každý kouká, hlavnì radí
k práci tìžko pøivykne.

Je to pohled pro Bohy,
však se dívá i starosta,

jak máj se staví na nohy
a k tomu piv snad na dvì sta.

Ještì øádnì upìchovat,
a• neshodí to lotøi,

a nezbývá než podìkovat,
když mladým to staví fotøi.

-KaKajda

Balada o MÁJOVÉ TRADICI NA ÈLUPKU

100 let školy
v Nìmèicích

13. – 14. záøí 2014
SOBOTA 13. záøí 2014

13:30 - Slavnostní zahájení oslav pøed budovou školy 
14:00 - 14:45 - Vystoupení kouzelníka
14:45 - 17:00 -  Sportovní  odpoledne pro dìti a rodièe na høišti
14:00 - 17:00 - Výstava dokumentù khistorii školy v budovì ZŠ    

Výstava fotografií  „Krajina mého domova“ 
v tìlocviènì ZŠ

NEDÌLE   14. záøí 2014
13:30 - 17:00 - Výstava dokumentù k historii školy vbudovì ZŠ     

Výstava fotografií „Krajina mého domova“
14:00 - 17:00 - Setkání bývalých pracovníkù školy vbudovì ZŠ

Po oba dny bude možno zakoupit knihu o historii školy a rùzné
reklamní pøedmìty.

Fotbalový oddíl TJ Sokol Nìmèice
zve všechny pøíznivce fotbalu

2. srpna 2014
na høištì sportovního areálu

na oslavy padesátého výr oèí organizované kopané v Nìmèicích



Stavìní a kácení máje 
k 50.výroèí prvního kácení

Tato tradice, je stále vmnoha obcích i mìstech aniž by kdy ustala,
tak jsme to zkusili i u nás na Èlupku, a to po 50letechod doby, kdy byl
kácen poprvé.Tenkrát máj stavìli místní mladí chlapci, dnes už kmeti.
Za všechny mohu jmenovat Jardu Stráníka, Pepu Sedláèka, Tondu
Štusáka, Standu Dìdourka, Fandu Frnku, Karla Suchánka a další.Však
také myšlenka obnovení tradice vyšla od Jardy Stráníka a Olouše a
pozadu nezùstal ani Karel Suchánek, který se jako profík podílel vel-
kou mìrou na stavbì samotné, která vyžadovala hodnì umu, a myslím,
že mlaïáci dost zírali, jak to jde bez jeøábu. Ještì nesmím zapomenout
na fakt, že celý výtìžek zdražby pøed 50 lety byl tenkrát vìnován na
opravu místní kaplièky. Toliko z historie na Èlupku.

Na konci dubna slovo dalo slovo a vmístním hostinci se pamìtníci
rozhodli, že se pokusí tradici obnovit.Oslovili pár skalních o kterých
vìdìli, že se chytí. Chlapi jeli do lesa, Staník porazil krásný strom a
dopravili ho k hospodì. Chlapi dál pokraèovali vpøípravì stromu.
Bylo tøeba sundat kùru a zpevnit špièku.Dìvèata zase udìlala krásný
pentlemi ozdobený vìnec.Ale, teï to pøišlo, no jo my jsme u toho byli,
ale ty složité pøípravy ksamotnému stavìní máje, to my neumíme, to
umí snad jen Karel Suchánek.Ten šel zrovna zLipovce, takho Jarda
oslovil, Karel snad neváhal ani vteøinu a už byl u Dìdourkù na zahradì
a pøidal ruku dílu a udìloval cenné rady bez kterých to nejde.

Samotné stavìní máje zaèalo 30.4. v17:00.Zase jsme se sešli
abychom se pokochali krásnou májí. Mlaïáci radili, že kdyby to
nebylo tak narychlo, že by byl nejlepší jeøáb, ale to by pøišli o tu
úžasnou podívanou, jo stará škola je stará škola. Máj stojí a teï
je nutné ho poøádnì zafixovat vzemi, pøece jenom je to strom
jak hrom. To bylo koleèek kamene a zeminy. A máj bezpeènì èní
na èlupecké návsi, ještì ji nìjaký ten metr od zemì omotali
drátem, aby snad nìkoho nenapadlo ji pokácet. Všichni jsme to
šli zapít do naší hospùdky posilnìni závdavkem od samotného
pana starosty, který nechybìl mezi úèastníky.

A protože byl krok è.1 Stavìní Máje, musí zákonitì následovat
krok è. 2 Kácení máje. Dohodli jsme se, že tato akce bude vel-
kolepìjší a slavnostnìjší.

Den „D“ nastal, kdy jindy, než 31.5., kdy bylo od 15. hodin
Kácení máje, sposezením a hudbou. Nechybìla i trocha
poezie, a co jiného vmáji než Máchùv Máj, Anetka Miklová
zarecitovala neznámìjší èást Máchova Máje .

A šlo se kácet, vyrazili kmeti, ale po pár minutách to vzdali a
práce se ujali mladí lesáci.Máj byla bezpeènì na zemi, slavnost-
ní prùvod v èele sdružièkou a mládencemse vydal smìrem pøed
hospodu, kde mladí pøedali vìnec starostovi, ten ho povìsil nade
dveøe a oficiálnì zahájil májovou veselici. Kposlechu i ktanci
hrálo Trio (Luboš Hanuš, Jarda Doležal a Vlastík Pirkl), v
hospodì se o sto šest toèilo pivo, podával gulášeka venku grilo-
valo a podávaly koláèky, které napekly místní ženy. Máj neprošla
dražbou jak je starý zvyk, ale o máj se losovalo. Olouš vytáhl los
s èíslem Standy Jilga, který paradoxnì byl i u kácení stromu v
lese.
Odpoledne nás trochu potrápil déš•, ale nakonec se krásnì

vyèasilo. Dovolila bych si
øíci, že se nám akce vydaøila,
pøesto že se o vše staralo pár
lidí, dali by se na dvou rukách
napoèítat, tak smysl akce byl
naplnìn.

Podle ohlasu besedníkù si
myslím, že za rok se tady ve
stejnou dobu zase všichni
sejdeme. Moc bych chtìla
podìkovat pár tìm èlupeckým
patriotùm, kteøí svùj volný èas
vìnovali této akci a všichni
jsme mohli strávit pøíjemný
den se sousedy.

- Spolek pøátel
èlupecké hospody.

Májové slavnosti z historie
STAVÌNÍ MÁJE

Tato starodávná slavnost jest jednou z nejkrásnìjších slavností našeho
lidu a koná se stále, každoroènì v mnohých obcích a to všelijakým zpù-
sobem. Podstata je však všude stejná: Postavené vìtve èi majky pøed
okny svobodných dìvèat, postavená, stepilá máj na volném pro-
stranství, hlídaná chlapci, aby jim ji nikdo neodcizil, prùvod,
vyhrávání, vyvolávání dìvèat, sóla atd. Popisujeme zde jednu takovou
slavnost jako vzor, jež se mùže mìniti dle potøeby, rozmnožovati, obo-
hacovati nebo i krátiti, dle místních pomìrù a dramatických sil té èi oné

obce.
Ráno se sestaví prùvod z mládencù a sousedù i tet,
muzikantù, kecala, pøípadnì i drába a ponocného. U
každé majky se zastaví a šohaj zvuèným hlasem
zazpívá:Panenko, panenko, již je máje èas!Poskoè a
pøibìhni rychle mezi nás!Zelení se odìl háj, jarem
dýše luh i háj, pojï s námi oslavit naši krásnou máj.
Pod dubem, za dubem….
Dìvèe vybìhne z domu, pøipije si se šohajem a
zatanèí si s ním sólo, potom vstoupí do øady, po bok
nìkterého chlapce. To se opakuje tak dlouho, až jsou
všechny panny v prùvodì. Tam kde dìvèe nestojí o
tuto slavnost, porazí na dùkaz „nelibosti” majku. Tam
pak kecal sám zanotuje tímtéž nápìvem:
Tahleta panenka tuze je pyšná, ta by k nám na hody
vùbec nevyšla!Nám je to však ale fuk! Jsou i jiné
jako rtu•! Ta bude vázati písek v povøísla!
Za hluèné hudby dojde prùvod až k máji. Kolem
dokola máje v urèitém rozsahu prostranství jsou na-
strkané „majky” (vìtve zelené), které ohranièují pros-
tranství. Mezi nimi je „brána”, kterou tanèící
procházejí a pøi tom zaplatìjí nìjaký peníz na
„muziku”. Rychtáø zahájí slavnost krátkým pro-
slovem:„Vážení sousedé a milé tetièky!Synkové a
dcerky!Vítám vás srdeènì na tuto naši slavnost májí
a pøeji vám mnoho zdraví a svìžesti, mnoho veselí a
smyslu pro dobrý humor, zpìv i tanec zušlechtilý!
Dìkujeme Bohu, že nám dopøál pøežíti zimu krutou a
doèkati se probuzení jara, doèkati se této slavnosti,
kterou již naši dávní pøedkové provádìli za rùzných
podmínek a pøedpokladù. Žádám drùžièku, aby vám o
tom nìco povìdìla.”
Drùžièka vystoupí a mluví: “Když naši slavní pøed-
kové, vstoupili v tuto zemi, uprchli dávní vìkové –
památky po nich není – v lesích a hájích káceli
mohutné, staleté stromy, jen jeden nejvìtší nechali,
kol nìhož stavìli domy. Stavìli skromné chaloupky
ze døeva borového a proto potom „baráèky” pøevzaly
hezké jméno. Ten strom byl jejich ochranou, a

M á j o v é  s l a v n o s t i  n a  È l u p k u



S p o l e k  d i v a d e l n í c h  o c h o t n í k ù  Š l é g l
Jaro v Ochotnickém spolku bylo bohaté na zážitky a to
nejen na jevišti a vhledišti našeho Kulturního domu. 26.
dubna byla derniéra  posledního divadla, na kterou pøišlo
více než 70 lidí, což je úctyhodné, když si uvìdomíme,
kolikrát se divadlo již reprízovalo.
V bøeznu a vdubnu byla provedena rozsáhlá moder-
nizace jevištì znašich prostøedkù a za pøispìní Obce
Nìmèice. Jsme moc rádi, že se podaøilo významnì zlepšit
zázemí nejen pro naši práci, ale i dìti pøi školních
divadlech, i hostující soubory budou mít lepší  a hlavnì
bezpeènìjší podmínky pro svou èinnost. Rovnìž máme
radost, že Obec zajistila vymalování sálu a pøebroušení parket. Byl
proveden také generální úklid a tak je sál zase jako nový.
Velkou událostí byl koncert Moravanky, na který øada lidí ráda
vzpomíná.
Morava, krásná zem…
9. kvìtnový veèer roku 2014 patøil vNìmèicích královnì èeské
dechovky Moravance a jejím hostùm. Pozvání knám pøijali Josef
Zíma, Bohuš Matuš,Daniela Magálová a cimbálová muzika L.Pavluše
Grande Moravia.
Tìšili jsme se na umìlce, které známe ztelevize a byli jsme mile pøe-
kvapeni, jak srdeènì a pøátelsky vystupovali nejen na jevišti, ale i po
skonèení programu pøi setkání vrestauraci.
Øízná moravská dechovka hrála písnì zMoravy, Slovenska, zÈech,
ale bravurnì provedla  i  skladby jiného žánru.  Náš obdiv sklidili nejen
kvalitní zpìváci, ale i milé prùvodní slovo paní Ivany Slabákové.
Rovnìž pan kapelník pøedvedl svùj profesionální výkon. 
Hluènou dechovku vystøídaly lahodné tóny cimbálu a houslièek. Bylo
krásné sledovat prsty houslistù, jak tanèí po hmatníku a  zpívají,  až se
tají dech. 

Úctyhodný byl i výkon pana Josefa Zímy, který dovedl zaujmout   pu-
blikum slovem i zpìvem. Z jeho projevu je zøejmé, že zpívá moc rád a
stále velmi dobøe. Jeho projev byl plný radosti a energie a skuteènost,
že pøijel i odjel vozem sám bez doprovodu je obdivuhodná. Také
Bohuš  Matuš  pøesvìdèil, že umí velmi dobøe zpívat, jen škoda že pís-
nièky nebyly alespoò dvì.
A co øíci na závìr?Jsme moc rádi ,že je vnaší obci místo, kam
mùžeme pozvat známé umìlce, jsme rádi,že je tu nìkdo,kdo má elán a
odvahu pustit se do poøádání kvalitního kulturního poøadu. Jsme rádi,

že máme kolem sebe tolik prima lidí, kteøí podporují
svou úèastí poøádané akce vobci, protože bez nich ani
bez sponzorù by nebylo možné na podobné projekty
ani pomyslet. Tìm, kteøí se nemohli tøeba ze zdravot-
ních dùvodù zúèastnit krásného koncertu vnaší Obci
pøejeme, aby se na nì pøíštì usmálo štìstí a mohli pøi-
jít. Tìm z Vás, kteøí se nedali zlákat dobrou nabídkou
kultury u nás doma vzkazuji- pøijïte pøíštì, nebudete
litovat. Vzpomínka na nìco pìkného nám prozáøí
srdce a zkrášlí všední dny. Až uvidíme v televizi
Moravanku  nebo její hosty, jistì se nám vybaví, jak

jsme si spolu se skvìlou kapelou zpívali Morava, krásná zem nebo
Dívenko má, panenko modrooká…                                                     

Výlet do Severních Èech
Stalo se již tradicí, že vkvìtnu vyrážíme na zájezd po vlastech
Èeských a Moravských. Letos jsme se vydali do Prachovských skal, do
Turnova,na zámek Sychrov a do Liberce. Pøestože poèasí je dosti
vrtkavé a nepøedvídatelné, mùžeme øíci, že se výlet podaøil. 

První den byl bez deštì a tak jsme si užili procházku vPrachovských
skalách, muzeum vTurnovì bylo také zajímavé a vystoupení sokolní-
ka v zámecké zahradì na Sychrovì  stálo za to. Po prohlídce zámku
jsme již zamíøili do Liberce. Ubytování vhotelu U jezírka nemìlo
chybu, 
Prostøedí bylo pøíjemné personál také a tak jsme pøi kytarách a har-
monice prožili pìkný veèer ve spoleènosti dobrých pøátel. Ráno bylo
podmraèené, ale vBotanické a Zoologické zahradì nám to nevadilo.
Po obìdì se však  poèasí rozhodlo, že nám nedopøeje výlet na Ještìd a
protože víme,že vìtru a dešti se poruèit nedá, zazpívali jsme se v
autobusu písnì, které máme rádi a odcestovali domù,abychom usušili
mokré svršky. Spolu spísnièkouWabi Daòka jsme si øekli „Nevadí ,
zase bude líp“. Tøeba budeme mít za rok více štìstí. 

Pøejeme všem ètenáøùm krásné léto a po prázdninách se urèitì zase
pustíme do další prácepro radost lidí pøed i za oponou.

- Za Ochotníky V.D.

správnì býval zvolen – do nìho èasto Perun prál, on stal se hromosvo-
dem! Však mìsta rostla, vesnièky, mizely hájù stromy – a proto na
návse sázely se opìt tyto stromy, by vísku dále chránily, by nenièily ji
hromy. Však strom ten nemaje koøenù – zmìnil se èasem v souš – jež
bleskem èasto spálena, provedla dìsnou spouš•. Pak celá vesnièka
shoøela – což trpì ti se nedá a mìnit stromy za živé, zde bylo nutnì
tøeba! Každý rok proto káceli nejprve suchou máj – a novou sázeli na
místo její, jež vévodila v kraj! Kol máje vesele tanèili, vzdávali Bohùm
díky, zlé duchy vyhnat se snažili – a staré provedli zvyky. Však šlech-
ta jim pozdìji nepøála a zákaz mnohdy dala – z èehož se èasto šarvát-
ka i tøeba krvavá stala! Pominul význam májí však a zùstal pouhý zvyk
– jejž nyní stále provádí náš èeský Baráèník!”

Nyní dá rychtáø povel k tanci. Vesele se tanèí kolové tance, tøeba i
besedy až do omrzení. Ku konci pak vystoupí kecal a promluví: „Už je
konec veselosti, slunko se již sklání! Vytanèili jste se dosti, nelze popøít
ani! Mohli by pak pøijít lidé jistì málo zvaní – ukrást nám máj, proto si
ji porazíme sami! Krásné døevo má tato máj a nestojí mnoho – co by se
tu udìlati mohlo jistì z toho! Jakou cenu máj tato má dozajista víme –
a proto ji dnes veøejnì vydražíme! Sázejte sousedé, zjasnìte líce, tomu
ji pøiklepnem, kdo nám dá více!” Provádí se vesele dražba, potom se
skácí máj, pøi èemž si každý hledí pro štìstí urvati kousek vìtvièky z
koruny stromu nebo z vìnce. Výherce se posadí rozkroèmo na máj a
odnese nebo odveze do hospody – kde pokraèuje hluèná veselice.
(èerpáno zwebových stránek,, Staré èeské tradice“) - MJ
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Já se tìším na prázdniny, protože nebudeme chodit do školy a
pojedu se svojí rodinou na dovolenou kmoøi do Itálie. Moc
se tam tìším, ještì nikdy jsem nebyla vItálii. Po této dovo-
lené pojedu na pøímìstský tábor do Dlouhé Tøebové. Je to
tábor s koòmi. Já jsem milovník koní, tak se tam moc tìším.
Pojede se mnou i moje sestra Míša. Mamka nás tam ráno
zaveze a odpoledne zas pøiveze. Nìkdy  pojedeme sbabiè-
kou a dìdou na Moravu. Pojede s námi bratránek Ondra a ses-
tøenka Kája. Na Moravì otvírají nìco podobného jako je v
Praze - takový aquapark. Jindy se zase budeme  koupat v
bazénu a opalovat se. Dìlat legraci sbratránkem Ondrou a se
sestøenkou Kájou. A nìco málo se uèit. Pojedeme taky za bra-
tránkem Pepou a sestøenkou Klárou do Tábora.

- Pája Kopecká , 4. tøída

Já se tìším na prázdniny,
protože potom pùjdu do
šesté tøídy do Litomyšle.
Pojedu sbabièkou a dìdou
do Krkonoš na 3 dny.
Budeme pøestavovat novou støechu a
novou verandu. Pøijede knám sestøenka s
bratránkem a budou u nás spát se soboty
do nedìle. Budu chodit spát o ètvrt hodiny
pozdìji,  jinak chodím spát o pùl deváté.
Pojedeme scelou rodinou na výlet kryb-
níku rybaøit a možná tam budeme i spát ve
stanu. O prázdninách se ještì tìším, že
pojedu na tábor smojí kamarádkou.

- Aneta Miklová, 5.tøída

LÉTO

Já se tìším na prázdniny, protože budeme jezdit na
výlety, koupat se vbazénu, jezdit na kole a po prázd-
ninách pùjdu do školy vLitomyšli. O prázdninách
budu doma, nìkdy pøespím u babièky, nìkdy u tety.
Nebudu se muset uèit a nebudu muset chodit brzo spát.
Budu moci vstávat až tøeba v10:00 hod. Moc se tìším.
Možná pojedeme smojí rodinou do ZOO a možná
pojedeme já a moje rodina a mamèina spolupracovnice
a její rodina na chatky na týden. Už se nemùžu doèkat.
Budu také navštìvovat kamarády. Budou to nejkrás-
nìjší prázdniny ze všech. Doufám.

-Andrea Matoušková, 5.tøída

Já se na prázdniny tìším, protože knám má
pøijet kamarád a budeme jezdit na výlety.
Pojedeme do ZOO a budeme si hrát. Ale na
prázdniny se tìším také ztoho dùvodu,že poje-
du na rybáøský a myslivecký tábor, taky
budeme jezdit dìdou na ryby. Budeme jezdit na
Pastviny. S druhým dìdou budeme jezdit do
lesa na døíví.Také se tìším na to, že budu chodit
do postele déle a zase déle spát. S tátou
rozdìláme stan a budeme spát venku.

- Kuba Sršeò, 4.tøída

Protože jedeme do Chorvatska a tìším
se, až budeme skákat zmalého útesu a
plavat. Také se tìším na to, až si
odpoèinu od školy a až budeme doma,
tak se budeme koupat vnašem bazénu.
Budeme si hrát a jezdit na kole, hrát
tenis a hrát squash.Taky budeme jezdit
na výlety, hrady, zámky a hledat kešky
nebo jezdit na historická mìsta.Tìším
se na to, až budeme mít lahodné a vý-
borné obìdy od naší babièky. Budeme
jezdit na rybníky, kde budeme lovit ryby
malé èi velké nebo nasedneme do loïky
a poplujeme na druhý bøeh.

- Ondra Zolfl, 5.tøída

Já se tìším na prázdniny, protože pojedeme na koncert Kašpárka vrohlíku. Ne,
že bych se na to úplnì tìšila, ale jo. Aspoò je uvidím naživo. Když pojedeme do
Zoo Jihlava, bude to rozhodnì lepší. Navíc tam mají nový výbìh, kde jsou hyeny.
A nebo pojedeme do Zoo Ostrava, kde otevøeli nový pavilon velemlokù. Pøijede
k nám teta skamarádkou. A taky pojedeme do Westernového mìsteèka, kde
chovají mnoho koní a býkù. Když jsme tam byli naposledy, tak tam mìli pøed-
stavení sbýky. Byla to sranda, jak se ten býk snažil. Také už koneènì napustíme
bazén, takže se mùžeme chodit koupat každý den. A mùžeme jezdit na koupalištì.
O prázdninách se ve Zhoøi koná táboøík. Na ten se tìším. Budu tam stanovat.
Urèitì pojedeme ktátovi a ten nás vezme do Mìlníka, kde máme dìdu. Máme
tam u nìj fajn kolobìžku. Ještì jsme ji nevidìly. A dìda má také bazén, takže si
tam mùžeme hrát jak budeme chtít. Navíc tam máme dva malé bratránky a jednu
malièkou sestøenku. Státou pojedeme do parku Mirákulov, kde jsou rùzné hry.

- Klára Harantová, 4.tøída

Já se tìším na prázdniny, protože k
nám pøijede kamarádka zKrkonoš.
Také se tìším na prázdniny, protože
pojedeme srodinou na Seè, nebudu
chodit do školy a nebudu muset brzo
vstávat. Tìším se na to, až bude teplo a
budu moci chodit do bazénu. O prázd-
ninách k nám pøijede mamèina
kamarádka zMoravy. O prázdninách
k nám jezdí sestøenice a spí u nás.
Tenhle rok  pojedeme o prázdninách
do ZOO Dvùr Králové - je to jediná
ZOO ještì z Pražskou ZOO, kde mají
slony. Dva týdny budu u babièky,
protože mamka bude vpráci.

- Míša Karlíková, 4.tøída

Proè se tìšíme na letní prázdniny…

Když se probudí sluníèko, zakokrhá kohout,
„kykyryký‘ ‘ maminka pøipraví snídani a mnì zabalí
svaèinu do školy. Já statínkem jdeme nakrmit zvíøát-
ka, a pak jdu do školy. Když jsem ve škole, maminka
jde s nìjakými zvíøátky na procházku. Když jsem
pøišel ze školy, maminka mi   povídá:„Petøe! Klisna má
dvì høíbátka a kráva je bøezí.” A opravdu, narodila se
dvì høíbátka. ,,Akdy se narodí telátko?‘‘zeptal jsem se
maminky. „Za dva týdny.” Èas uplynul rychle a za dva
týdny jsme mìli na statku tøi nové pøírùstky. Dvì
høíbátka a jedno telátko.    - Martina Harantová, 3.tøída

Na prázdniny chci jet kmoøi. Budu
lovit chobotnice, ochoèím si žralo-
ka, velrybu, kosatku a delfína.
Zajezdím si na èlunu a nauèím se
plavat a potápìt, abych mohla sle-
dovat ryby, medúzy, posbírám na
dnì moøe perly a udìlám si znich
korále. Potom uspoøádám na té
pláži oslavu. Bude se jezdit na
delfínech, kosatkách, velrybách a
žralocích a všichni si užijí prázdnin.

- Martina Harantová, 3.tøída

Na léto  se tìšíme,protože je
...................................................
........................................................
........................................................
........................................................
....................................

Letní nálada je
........................................................
........................................................
........................................................

V úterý 10. èervna jsme jeli se školou na školní
výlet do ZOO Olomouc. Autobusem jsme jeli
zhruba 90 minut. Když jsme dojeli na místo, šli
jsme do kopce a pak èekali na prùvodkynì. S
nimi jsme šli za opicemi. Naše druhé zvíøe byl
medvìd malajský. Jeden byl velký a druhý med-
vìd bylo ještì mládì. Také jsme byli u žiraf, lvù,
vlkù, koz, netopýrù, ryb, želv, hadù a pelikánù. Po
prohlídce jsme nakupovali zmrzliny a ostatní vìci.
Pak jsme šli kautobusu a jeli zpátky do školy. 

- Jiøí Lnìnièka, 2.tøída



Rozsvi• babièku.
Z èeho se vyrábí cukr?   Ze døeva.
Veverníèek. (Veèerníèek)
Romeo a Rùrie.
My jsme „dobrá Èecha“ : Nos bez nose. Mezi
polami. Dub bez duba. Hráz bez hráza.

Slunce svítí na kvìtiny,
vidím dolù pod hladiny.

Už se tìším na prázdniny,
znám i kamarádku Niny.

Já mám ráda jahody,
mám jich poøád hromady.

Já jahody zbožòuju,
ráda mám i zmrzlinu.

Maminka mi koupila plavky,
a na zahradì jsem slyšela hlásky.

Tatínek koupil nový bazén,
a mamince se rozbil fén.

- Pája Kopecká, 4. tøída

Nad hlavami slunce svítí,
na louce nám roste kvítí.
Voda šplouchá u moøe,

chytíme i úhoøe.
Tøešnì mají barvu rudou,
léto nás nezavalí nudou.

Holky nosí barevné plavky,
kluci dostávají pohlavky.

Tílka, suknì, šaty,
já mám nové plavky a ty?

Barvy svítí na svìtì,
léto - my rádi máme tì.
- Míša Karlíková, 4.tøída

V létì rostou jahody
a my si užíváme pohody.

Chodíme poøád ven
Jsme tam každý den

potom máme krásný sen
Hodnì svítí sluníèko 

a je nám hezky teplíèko 
potom skonèí krásný den
A to je konec øeknu jen.

- Kuba Sršeò, 4.tøída

Léto je teplé a krásné, 
nad tímto obdobím každý žasne.

Žádný sníh a žádný led,
vèelièky nám dávají med.
Všude samý kvìt a kvítí,
sluníèko nám hezky svítí.
Dìti hrají venkovní hry,

už nikde nejsou ledové kry.
Také si bìhají po celé vesnici,
na studené pití použiju lednici.

V bazénu je voda teplá,
užijte si trochu léta.

- Andr ea Matoušková, 5.tøída

V létì je hodnì velké teplo,
a sluníèko nám posílá svìtlo.

V létì napouštíme bazén,
kdo do nìj neskoèí, je blázen.
V létì je sranda po celý den,

proto si chodíme èasto hrát ven.
Jezdíme na kole a na bruslích,

na léto má každý èich.
Prázdniny my máme také vlétì,

léto je nejlepší roèní období na svìtì.
Na dovolenou jezdíme také vlétì,

jezdíme i na návštìvu ktetì.
Do ZOO Ostrava se srodinou podívám,

na tygry se urèitì zadívám.
Prázdniny má každý rád,

proto se chodíme èasto ven smát.
Léto je naplnìné smíchem,

do bazénu chodíme tryskem.
V létì jsou horké dny,

mùžeme to potvrdit i my.
Všichni na celém svìtì užijte si léto.

A co poèasí? Vydaøilo se to.
- Klára Harantová, 4.tøída

Všeználkova školní legrace

Zkus vymyslet svoji 
„rýmovaèku“ pr o zdraví

Èistota, pùl zdraví vtìle, 
rýmuje se nám to skvìle!
Vždy poctivì pøed jídlem, 

ruce sobì umývej!
Kartáèek se na tì zubí, 
nezapomeò èistit  zuby!
Umyj vlasy, taky uši, 

osprchuj se, jak se sluší!
K hygienì se netoè zády, 
vem i pupík do parády!
Krk, nohy a obì pùlky, 
budeš jako ze škatulky!

Z kalendáøe „Dìti, pozor!“  

Jak je to ? ANO nebo NE?
Je mi dobøe, když se mnou nikdo nekamarádí.
Umím se správnì obléci podle poèasí.
Správné je si èasto mýt ruce.
Zdravé zuby budu mít, když si je nebudu èistit.
Je vhodné chránit si oèi brýlemi proti slunci.
Je správné trávit volný èas u poèítaèe.
Mùže se mi stát úraz, když nejsem opatrný(á).

V úterý 10. èervna jsme se vydali se školou na školní
výlet do Zoologické zahrady vOlomouci.  Jeli jsme asi
90 minut a autobus nemìl klimatizaci, tak nám bylo teplo.
Když jsme pøijeli do ZOO, tak jsme se šli nasvaèit a
nìjakou dobu jsme èekali, než pøišla paní prùvodkynì.
Když pøišla, hladili jsme si žirafí kùži a levhartí kùži. Pak
jsme otìžkávali pštrosí vejce. Pozdìji jsme se šli podívat
na medvìda malajského. Byli jsme i u hrošíka, který se
jmenoval Kvído. Nejvíce se mi líbily šelmy – tygøi a
gepardi. Pak jsme si mohli koupit nanuk. Pak jsme šli k
autobusu. Jeli jsme do školy. Byl to pro mì veliký zážitek.   

- Michaela Kopecká, 3.tøída

V úterý 10. èervna jsme jeli dlouhou
cestu do Olomouce, kde jsme byli v
ZOO. Celý den bylo velké horko. Zvíøata
byla moc krásná. Vidìli jsme žirafy,
zebry, žraloky, hady, vzorkované rybky,
malinké želvièky, netopýry, medvìdy
malajské, psouny, klokany a surikaty.
Mohli jsme si sáhnout na kùži levharta i
žirafy, na uschlou kùži hada, zub hrošíka,
pštrosí vejce i lebku lvice. Nakonec jsme
si mohli nakoupit hezké suvenýry

- Kateøina Karlíková, 2.tøída

kvìty       paprsky
jahody            citron             hry

teplo      motýli    procházky
zmrzlina       klid

èervená barva    kokos    banán
kopretiny      jablko

svìtlo   svìžest borùvky
dovolená    moøe

tøešnì
maliny   zábava

meloun
láska   radost

ananas 
klobouk

Mícháme letní koktejl 

Léto to je krásné období,
kdo si hraje ten nezlobí.
Na louce rostou kvìtiny,

mùj bratránek má narozeniny.
Sluníèko na nebi svítí,

Jana plete vìnec zkvítí.
- Mar tin Gyombér, 5.tøída

Rýmovaèky pro zdraví

KAMARÁD

Pomáhá Posmívá se Smìje se Radí

Mraèí se Hraje si se
mnou

Navštìvuje
mne

Èasto zlobí

Myslí na mne Hádá se Je veselý Uráží se Dìlá
naschvály

Je zlý Je mi s ním
dobøe

Zastane se
mne

Je spolehlivý Umí potìšit

Mstí se Je
upøímný

Je pyšný Je
ochotný

Je odvážný

Vybarvi správné kartièky

® Jak se jmenoval pes vknize Bohumila Øíhy „ O letadélku Kánìti „ ? 
a) Kominíèek    b) Kocijánek    c) Kocmánek

® Co se dá dìlat smlhou, za kterou je rybníèek Brèálník?
a) lepit    b) válet    c) krájet

® Postava zknihy Harry Potter je…?
a) Ron Weasley   b) Brumbiál   c) èarodìj Voldonet

® V kolik hodin zavolali mravenèího doktora vbásnièce o polámaném mraveneèkovi?
a) v pìt     b) o deváté     c) o pùlnoci

® Na které hudební nástroje hráli babièka a dìdeèek vpohádce o Budulínkovi ?
a) bubínek a flétnièka     b) bubínek a houslièky     c) bubínek a  poklièky

® Kdo napsal knihu Pipi dlouhá punèocha?
a) J.K.Rowlingová     b) Arthur Ransome     c) Astrid Lindgrenová

® Proè se Snìhurka jmenovala Snìhurka ?
a) jedla èasto sníh     b) znala jen bílou barvu     c) její ple• byla svìtlá - snìhobílá

® Jak se jmenoval les, ve kterém bydlel Rumcajs ?
a) Øampolec    b) Øaholec     c) Øáholec

® Co nedali pejsek a koèièka do dortu, který spolu upekli ?
a) oøechy     b) chleba     c) okurky



Uplynulo pár mìsícù a my se Vám máme zase
èím pochlubit, co se u nás událo. 

Svatba
Zaèátkem dubna, jak všichni víte, se nám ženil „bratr“ Kuba s Jí•ou.
Samozøejmì, že jsme to nenechali jen tak a vyrazili jsme na „bránu“. A
jak už je zvykem, byla pøipravena rùzná pøekvapení.

Prvním Kubovým
úkolem bylo, aby s
Jitkou na trakaøi pro-
jel slalom mezi
kuželi, což se mu
podaøilo na jednièku
i pøes tu tíhu cho-
moutu na krku a s
železnou koulí na

noze. Aby Kuba
nevyšel ze cviku, tak
si øádnì zapumpoval
na džberovku a Jí•a
na druhé stranì
hadice, pomáhala a
snažila se proudem trefit cíl. Novomanžele jistì nepøekvapilo ani kla-
sické øezání døeva. A aby mìli do budoucna natrénováno, tak pøed-
posledním úkolem bylo pøebalování miminka. Jitka se bála, aby
nemusela pøebalovat živé miminko, za které tam byl pøevleèen „èlen
našeho sboru“. Naštìstí to pro Jí•u dobøe dopadlo a mìla pøebalovat jen
umìlou panenku. A aby si mohla Jitka sKubou taky zatanèit na vlast-
ní hostinì, tak mìla za úkol najít ve svazku klíèù ten jeden správný,
který odemkne zámek od koule.
Novomanželé naše pøekážky pøekonali a my doufáme, že ty životní se
jim vyhnou nebo, že je alespoò zvládnou lehce. Jí•o a Kubo ještì jed-
nou za celý hasièský sbor pøeji jen a jen to nejlepší ve vašem
spoleèném životì! 

Námìtové cvièení
Týden na to Horní Sloupnice
poøádala námìtové cvièení,
kterého jsme se zúèastnili v
hojném poètu. První námìtové
cvièení v tomto roce mìlo téma:

„Záchrana osob a zvíøat zvýšky, z hloubky“. 
Na žádost SDH Horní Sloupnice, KOPIS Pardubice vyhlásil SMSkou
nebo telefonátem „Výjezd kporanìné osobì, která spadla do 10-ti
metrové hloubky “. Po pøíjezdu na místo všechny jednotky dostaly
instrukce, co a jak bude probíhat. Každý sbor se mìl pomocí své tech-
niky ve dvojici dostat kzranìné osobì a podat jí první pomoc. Po
zjištìní stavu postižené osoby byl její zdravotní stav nahlášen ZZS.  
Naše jednotka pomocí tøídílného žebøíku a lan kzajištìní provedla
první pomoc osobì, která mìla zlomeninu pánevní oblasti. Další sbory
diagnostikovaly napø.: znaènou opilost, otøes mozku, zlomenina
konèetin atd. …
Poté nám byla Horní Sloupnicí pøedvedena ukázka „Záchrana osoby
vprostøedízamoøeném oxidem uhelnatým“. 

Èarodìjnice
Máme tu konec mìsíce a to
znamená tradièní pálení èaro-
dìjnic na Èlupku. Dìti mìly
možnost se povozit na
poníkovi Honzíkovi  a rodi-
èùm do oušek hrál DJ Tkadley.
Poèasí nám letos pøes den
pøálo, za to veèer pìknì pøi-
tuhovalo, což se projevilo i na
úèasti. 

Okrsková soutìž v požárním útoku
18. kvìtna jsme poøádali pro celý náš okrsek soutìž vpožárním útoku.
Soutìž probíhala za nedìlních dopoledních hodin za pøevážnì deš-
tivého poèasí. Proto, také nepøišlo mnoho obdivovatelù požárního
sportu.
Kvùli dešti jsme museli
poupravit podmínky v
bìhu pøes pøekážky na
100 metrù. Aby nedošlo k
úrazu a nìkdo neupadl,
bìh pøes kladinu jsme
vyøadili. A jednotlivcùm
to o hodnì zjednodušili.
Útoku se celkovì zúèast-
nilo 11 sborù. V naší kategorii – muži 1 jsme se umístili na pøed-
posledním ètvrtém místì. Zato na poøadové pøípravì jsme byli
pochváleni, i když se tam našlo pár drobných chybièek. Pøi útoku se
nám stala ta nepøíjemnost, že se rozdìlovaè zamotal nohama mezi
hadice a nemohl se znich dostat. Ale i pøes tento problém a dva
nezkušené požárníky vtýmu jsme snaším výkonem spokojeni. Za rok
budeme urèitì lepší a možná budeme mít i zastoupení vkategorii jed-
notlivcù. 

První èervnová sobota patøí soutìži vNedošínì, ve které se už nìjaký
èas zúèastòujeme. Ale pro letošní rok se tak nestane, kvùli rozkopané
silnici se soutìž spøíjezdem nemá kde uskuteènit a tak se ruší! A my
bychom ani nejeli, protože nás èeká víkend srodinami a kamarády v
jedné chaloupce u lesa, kde si užijeme legraci a nìjaký ten výlet do
pøírody. 
A s blížícím se létem si Vás dovolujeme srdeènì pozvat na „Pou•ové
odpoledne“, které se koná 26. èervence na Èlupku.

- Za SDH Markéta Gregušová 

Z èinnosti 
SDH Nìmèice

Sbory Dobrovolných Hasièù  Okrsku è. 6



C o  J E  N O V É H O  V E  š k o l C e
V jarním období se nám podaøilo pøipravit sdìtmi mnohá pøekvapení pro rodièe
a také jsme se radovali zhezkých zážitkù pøi výletech a putování pøírodou.

Besídka pro maminky je tradièní akce,
která každoroènì potìší nejen maminky, ale
je to vlastnì svátek celé rodiny. Tentokrát
dìti v programu ukázaly i taneèky a písnì i
øíkadla,která jsme si zpívali o Velikonocích
a kromì písní pro maminku pøedvedly, že
jsou to dobøí taneèníci a zvládnou zatanèit i
krásnou mazurku. Dìti pøipravily spolu s
námi maminkám velmi pìkná pøání a vyro-
bily praktickou tašku na nákupy. Nejen, že
jsme udìlali maminkám velkou radost, ale
také šetøíme naši pøírodu.

Návštìva v ZUŠ byla pro dìti
nevšedním zážitkem a velmi
vhodnì doplnila èinnosti, které
pro dìti pøipravila ve školce p.
uè. Jansová. Téma hudebních
nástrojù dìti skuteènì zaujalo,
mnohému se nauèily a také
velmi pìknì své zážitky
vyjádøily ve svých kresbách.

Zápis do školky na další školní rok
14.kvìtna bylo zapsáno do školky 15
nových dìtí. Pøíští rok máme zase
naplnìnou kapacitu školky a to nás
tìší. 

Výlet do Záchranné stanice Pasíèka 
Letos máme celoroèní zamìøení na ekologii a tak i výlet
smìøoval ktématu a vydali jsme se do nedaleké Proseèe
za zvíøátky. Výlet byl velmi vydaøený, dìti byly nadšené,
protože nìkterá zvíøátka takto zblízka nikdy nevidìly. Milá
prùvodkynì upoutala svým výkladem a dìti obdivovaly
ptáky, veverky, páva, èápa, labutì, vydry, lišky, rysa,kuny,
papoušky, divoèáky a další zvíøátka. Nejvíce legrace jsme
si užili pøi pozorování veverek a obdivovali jsme krkavce,
které jsme na vlastní oèi také nevidìli. Do školky jsme se
vrátili plni nových zážitkù a rádi na výlet vzpomínáme.

V dubnu jsme byli sdìtmi z velké tøídy na
Dnu Zemì v Domì dìtí a mládeže vLito-
myšli. Dìti zvládly pøipravené úkoly na
výbornou a ukázaly, že mají široké znalosti o
životì na Zemi.

Závìrem bych se ještì chtìla zmínit o Cestì kolem
svìta za dva dny, které se naše dìti také vhojném
poètu zúèastnily. Dìkuji upøímnì všem organizá-
torùm za skvìle pøipravenou akci, která stmeluje
lidi ve vesnici, která pøináší radost dìtem a pod-
poruje sportovního ducha. Kreativita,se kterou se
každý rok mùžeme setkat vstále nových disci-
plínách, je obdivuhodná a já pøeju všem
nadšencùm, kteøí jsou vytíženi vzamìstnání i v
rodinì a pøesto si najdou èas na celoroèní práci s
dìtmi, aby byli plni elánu a nových nápadù a aby
je práce sdìtmi stále tìšila.Díky, Sokolíci!!!

- V.D.

A co nás ještì do konce školního roku èeká?
® Návštìva v Základní škole
® Putování okolo Zlatého pásku
® Vodnický den na školní zahradì
® Sportovní hry mateøských škol vLitomyšli
® Školní divadlo vKulturním domì
® Rozlouèení spøedškoláky



Co se událo ve škole:
„Den dìtí“ - žáci 5.roèníku si pøipravili pro své mladší spolužáky rùzné soutìže a hry.
„Spaní ve škole“ - dìti z 5. tøídy prožily noc ve škole v rámci rozlouèení s naší školou,
tradiènì spaly také menší dìti ve školní družinì.
„Recyklohraní“ - žáci plnili další úkol vcelostátní soutìži.
„Pasování na ètenáøe“- dìti z 1. tøídy byly v knihovnì v Litomyšli tzv. pasováni na
ètenáøe na základì jejich ètenáøských dovedností a také za návštìvy knihovny, které byly
vždy zamìøeny na urèité ètenáøské téma...

„Olympiáda ve Školní družinì“
- dìti soutìžily  v rùzných sportovních
disciplínách, vítìzové získali sladké
odmìny.

„Internetová soutìž“ - úèastnili jsme se celostátní soutìže s Tondou obalem na
téma tøídìní a recyklaci odpadù - máme i své výherce, kteøí správnì odpovìdìli
na zadané otázky a vyhráli sadu malých barevných popelnic na tøídìní odpadù -
Ondra Zolfl a Vojta Vytlaèil. Popelnièky využijeme ve škole, kde nám soutìž
budou pøipomínat.
„Postcrossing“ - cílem tohoto projektu je, aby naši žácipsali anglicky pozdravy
a texty o sobì lidem do jiných zemí a na oplátku mohli dostávat pohlednice v
anglickém jazyce z celého svìta. Dìti ze 3. tøídy posílaly pohlednice do : Ruska,
Èíny, Nìmecka, USAa Kanady. Žáci 5. tøídy napsali pozdrav do : Nìmecka,
Ruska, Èíny, USA a Španìlska. Dostali jsme pohlednice zKanady, Ruska,
Nìmecka,Taiwanu, Portugalska. 
„Besídka pro maminky“ - ke „Dni matek“ dìti z naší školy pøipravily spolu s
p. uèitelkami pásmo básnièek, tancù a písnièeks doprovodem na flétny. 
„Školní exkurze“ - v horkém letním dni jsme se vydali do ZOO vOlomouci,
kde jsme mìli objednanou komentovanou prohlídku. Vidìli jsme si spoustu
zvíøat, dozvìdìli se mnoho zajímavostí zjejich života, nìkterá zvíøátka jsme si

mohli pohladit, osahali jsme
si i kùži z hada, žirafy a
jiných zvíøat.

ROK V POHYBU
V letošním roce základní škola opìt získala grant ve výši 10 tisíc korun zrozpoètu Pardu-
bického kraje - tentokrát na projekt snázvem „ROK V POHYBU“.

Cílem projektu je:
1) Zvýšení zájmu o pohybové aktivity u žákù i jejich rodin
2) Zvýšení fyzické kondice žákù
3) Propagace zdravého životního stylu
4) Primární prevence drogové závislosti a sociálnì patologických jevù

Souèástí projektu jsou nejen pravidelné sportovní aktivity dìtí, ale i øada akcí: Lyžaøský
výcvik, vycházka ke krmelci a studánce, taneèní karneval, vystoupení ke Dni matek,
návštìva plaveckého bazénu, turnaj vbowlingu apod.
Na 13. záøí plánujeme na místním høišti uspoøádat sportovní odpoledne snázvem „Fit rod-
ina“, kde budou mezi sebou soutìžit vrùzných disciplínách rodinné týmy. Souèástí
odpoledne bude i výstava plakátù a prací žákù školy na téma „Zdravý životní styl“ a také
zdravé obèerstvení.Žácisi v letošním roce také povedou „sportovní deníky“, kam si budou
zaznamenávat svoje sportovní aktivity, budeme také monitorovat jejich sportovní výkony.

Co ještì plánujeme do konce školního roku:
® Tradièní divadelní pøedstavení, které se uskuteèní dne 25.6. v17 hodin na KD.
® Besedu smyslivcem.
® Návštìvu filmového pøedstavení vkinì v Litomyšli.
® ŠD navštíví Interaktivní program Proè bychom se netìšili… 

Hravou formou se dìti blíže seznámí  se životem a dílem Bedøicha Smetany.

Z p r á v y  z e  z á k l a d n í  š k o l y



Volejbal 2014
33.roèník volejbalového turnaje smíšených družstev a 16. roèníkturnaje o
putovní pohár starosty obce Nìmèice se konal v sobotu 7.èervna 2014, od
8:00 hodin tentokrát vareálu na Èlupku. Proè na Èlupku, no protože se
tam konal 30 let a vždy to šlo a letos jsme se snažili kurt alespoò trochu
zrekonstruovat, tak ho bylo tøeba otestovat.
Sešlo se 10 družstev, hrací systém byl na dvì skupiny a finále o první 4
místa. Po dlouhém boji nakonec zvítìzilo družstvo Nikeš zLitomyšle.
Celý den na Èlupku panovala úžasná atmosféra, prostì se všichni radovali
z kouzla areálu a nìkde vpozadí byla teprve kvalita hrací plochy.
Celým dnem samozøejmì provázelo ,,Rádio Zhoø“ a chlapci mìli letos
výroèí 20. let na Èlupku. Ceny tentokrát pøedával náš pan pøedseda Mar-
tin Mikl.

Výsledková listina
1. Nikeš Litomyšl 6. Sintex
2. Sokol Litomyšl 7. Nìmèice
3. Èeko I. Èeská Tøebová 8. Èeko II Èeská Tøebová
4. Svinná 9. Buøtíci Semanín
5. Zdravý duch Mìlník 10.Sestøenky Semanín

Zvláštností turnaje byla družstva Zdravý duch zMìlníka, jsou to souèas-
ní pøátelé našeho kamaráda a rodáka Pavla Provazníka. Mìlnièáci jsou
správná banda lidí, moc se jim tady líbilo, doufám že nezùstane u jediné
návštìvy. A druhé jsou Sestøenky, to jsou samé baby, které se nezalekly ran
chlapù a užily si krásnýden. Dámy totiž nepokazí žádnou srandua tak
hrály v krásných minisukýnkách, takže i pánská èást si pøišla na své.
Ráda bych touto cestou ještì podìkovala aktérùm rekonstrukce høištì
Karlu Suchánkovi ml., Honzovi Karlíkovi bagristovi, Mirkovi Matouškovi
bagristovi, no a mému manželovi, ze•ùm a Jirkovi Dubišarovi za všechno
to ostatní kolem. Velký dík patøí i panu starostovi, protože bez finanèní
injekce z obce by to asi nešlo. 

- Milena Jilgová

STOLNÍ TENIS
Stolní tenisté TJ Sokol Nìmèice zakonèili sezonu 2013/2014 na
7.místì z 10 družstev.V loòské sezonì to bylo 8.místo z 12.Mistro-
vské domácí zápasy se hrají v KD v Nìmèicích a za tým hrají
Rössler Milan(úspìšnost 79,49%) Jasanská Petra(56,25%) Kuèera
Aleš(51,61%) Škeøík Jiøí(47,92%) Beneš Pavel(32,26%) a Crha
Jan(27,27).

\
S p o r t   -   V o l n ý  è a s

1. TJ Sokol Borová C 18 17 0 1 0 176 :  56 52
2. TJ Svitavy C 18 12 1 5 0 163 : 117 43
3. TJ Slovan Moravská Tøebová D18 12 0 6 0 147 : 10242
4. TJ Spartak Polièka C 1811 1 6 0 147 : 10041
5. TJ Sokol Korouhev B 1811 1 6 0 154 :  99 41
6. TJ Vidlatá Seè C 18 10 2 6 0 142 : 112 40
7. TJ Sokol Nìmèice A 18 8 1 9 0 122 : 12835
8. TJ Slovan Moravská Tøebová E18 4 0 14 0 85  : 154 26
9. SK Linhartice B 18 1 0 17 0 43  : 172 20
10. TJ Sokol Borová D 18 1 0 17 0 36  : 175 20

LITTER LESS 
V ekotýmu naší školy jsme se rozhodli, že využijeme
nabídky ekocentra TEREZA a zapojíme se do mezi-
národní akce LITTER LESS CAMPAIGN. Této kam-
panì se letos úèastní 598 škol z20 zemí svìta. Na
schùzce jsme si dohodli aktivity, které bychom vrámci
kampanì chtìli uskuteènit. Vìtšina aktivit probíhala 5.
èervna, kdy si pøipomínáme Svìtový den životního
prostøedí.
Vìtšina žákù se zapojila do sbìrové akce, žáci se svými
rodièi pøiváželi starý papír a kartony do pergoly u školy
již od 2. èervna a 5. èervnanejstarší žáci pomohli s
nakládáním sbìru. Celkem se podaøilo odevzdat
2520kg papíru. Všem za jejich pomoc škole dìkujeme.
V rámci projektového dne na téma „ODPADY“ žáci 1.
roèníku vyrábìli ve skupinách plakáty ve tvaru kontej-
nerù k jednotlivým druhùm odpadu, žáci 2. a 3. roèníku
vyrábìli kvarteta, která uèí dìti tøídit odpad.Žáci 4. a 5.
roèníku vymýšleli a následnì psali na plakáty slogany a
krátké básnì ktématu tøídìní a snižování odpadu. 

Pøíklady sloganù: 
Nekupuj vodu vplastovém zboží,

voda z kohoutku je taky boží.
Šaty, co jsou staré, dám sestøenici malé. 

Plastové láhve nekupuj, sklenìné láhve vymìòuj.
Práce všech tøíd jsme následnì vystavili na schodištì a
plot u školy. Na výstavku jsme pozvali dìti zmateøské
školy.
V závìru projektového dne opìt pracovaly všechny
roèníky na spoleèném úkolu – žáci si pokreslili origi-
nální látkovou tašku, která se dá použít místo igeli-
tových tašek a má mnohem vìtší životnost. Všem se
práce zdaøila, nápad se líbil i rodièùm.

Uspoøádali jsme sbìrovou akci
sebrali jsme 2520 kg papíru.

Všechny dìti si namalovaly  a rozdaly
plátìné tašky na více použití

Žáci vymysleli, sepsali a následnì vy-
stavili  materiály a slogany, které

propagují tøídìní a  snižování odpadu.



Akademické Mistrovství
Èeské Republiky 

v karate
Uplynul další rok a 17. kvìtna 2014 se v
Brnì opìt konalo Akademické Mistro-
vství ÈR, kterého se mohou zúèastnit
pouze studenti vysokých škol. Letos jsme
na nìm mìli hned dva zástupce: Pavla
Suchánka, který závodil za Vysoké uèení

technické, a Lenka Jùzovou, která reprezentovala Masarykovu
Univerzitu. 
Jelikož nejsou tyto závody dostateènì bodovì ohodnocené,
není ani úèast tak poèetná jako na jiných závodech. Avšak do
role rozhodèích byla pozvána èeská špièka.
Jako první zaèala kategorie kata, kde startovala pouze Lenka.
V této disciplínì byla konkurence opravdu veliká, i pøesto se
Lence podaøilo vybojovat bronzovou medaili.
Poté pøišla na øadu kategorie kumite mužù. Hned na zaèátku
nastupoval Pavel, který startoval vnejvyšší váhové kategorii.
V prvním kole dostal volný los, to pro nìj znamenalo postup
do boje o finále. Zápas so hlavu vìtším protivníkem byl dost
vyrovnaný. Nutno zmínit, že pro Pavla to byly první závody po
šestileté pauze. Bohužel se mu nepodaøilo vyhrát a obsadil tak
krásné druhé místo. 

Stejná situace nastala i vLenèinì kategorii. Zastoupení zde
nebylo veliké a ještì ktomu dostala volný postup do finále.
Zde se potkala se soupeøkou ze stejné univerzity, kterou
porazila a obsadila tak nejvyšší stupínek. 

Na základì této výhry získala Lenka nominaci na Akademické
mistrovství svìta, které se koná koncem èervna tohoto roku v
Èerné Hoøe. Držíme jí palce !!!

Oslava výroèí 50 let
organizované kopané

se bude konat v sobotu 2. 8. 2014
na høišti TJ Sokol Nìmèice

HLAVNÍ PROGRAM
12:30 – 14:00 Jablonec – Sázava,ženy
14:30 – 16:00 Nìmèice – Èeská Tøebová,  staré gardy
16:15 – 16:40 Nìmèice – Èeská Tøebová, mladší pøípravka
17:30 – 19:15 Nìmèice – Slavoj Houslice, muži
20:00 Autogramiáda osobností
20:30 –  Rocková zábava(hraje Metaxa)

DOPROVODNÝ PROGRAM:
- ukázky cvièitelù psù
- ukázky karate
- country kapale Ponny Expres

Všichni jste srdeènì zváni

Vážení šachoví pøíznivci,
na jaøe nám skonèila šachová sezona 2013-2014. Do závìreèných bojù v
Krajské soutìži východ jsme vstoupili domácím utkáním v 10. pøed-
posledním kole s Èervenou Vodou. Po vyrovnaném zaèátku se nám na
vìtšinì šachovnic podaøilo získat pøevahu a následnì celkem výraznì
zvítìzit 4,5:0,5 kdy na první šachovnici r emizoval Pìkník a zvítìzili Pail,
Jasanský, Myška a Racek. Vposledním kole jsme vyrazili k zápasu do
Žamberka s tamním dr užstvem SK+Sokol Žamberk C. Po vyrovnaném
prùbìhu jsme nakonec soupeøe pøetlaèili a zvítìzili 3,5 : 1,5, kdy vyhráli
Pìtník, Pail, Petrželka, r emizoval Racek a prohrál  Myška. Tímto
vítìzstvím jsme potvr dili vedoucí postavení v tabulce a zvítìzili jsme s
náskokem 3 bodù  a bez jediné porážky.
Chtìl bych podìkovat všem èlenùm našeho dr užstva za bojové výkony
a hlavnì za kázeò a disciplínu v pøístupu k jednotlivým utkáním.
Vìøím, že nám elán vydrží ještì do dalšího r oèníku, by• tradiènì již z
personálních dùvodù nebudeme postupovat. 

Hodnocení jednotlivcù
P Š Jméno ELO Družstvo Body % Prùm Rp  
1. 3 Cimprich Mir oslav 1630 H. Èermná A 9,0 /11 8 1,8 1449 1711
2. 6 Racek Josef 1587 Nìmèice 8,5 / 11 77,3 1345 1556
3. 1 Pìkník Milan 1866 Nìmèice 7,5 /9 8 3,3 1600 1873
8. 2 Pail Milan 1886 Nìmèice 7,0 /8 8 7,5 1575 1911
11. 4 Myška František 1642 Nìmèice 7,0 / 11 63,6 1479 1581
16. 5 Petrželka Karel 1877 Nìmèice 6,0 /7 8 5,7 1393 1702
36. 3 Jasanský Karel 1735 Nìmèice 4,0 /8 50,0 1508 1508

Tabulka po 11. kole
P Družstvo Z  V  R P B Skóre   Výher
1. TJ Sokol Nìmèice 11 10 1 0 31 41: 14 34
2. TJ Sokol H.Èermná A 11 9 1 1 28 35,5 : 19,5 24
3. TJ Spartak Letohrad B 11 6 4 1 22 35,5 : 19,5 27
4. SPVÈervená Voda 11 7 1 3 22 29: 26 24
5. TJ Sokol Mistrovice A 11 6 1 4 19 32: 23 23
6. TJ Lanškroun C 11 4 2 5 14 23,5 : 31,5 19
7. ŠK Ústí nad Orlicí E 11 4 1 6 13 28,5 : 26,5 23
8. SK + Sokol Žamberk C 11 3 1 7 10 22,5 : 32,5 18
9. TJ Sokol Mistrovice B 11 2 3 6 9 19,5 : 35,5 13
10. ŠO K a. s. Kunvald C 11 2 2 7 8 22 : 33 12
11. ŠO K a. s. Kunvald B 11 2 1 8 7 20,5 : 34,5 13
12. TJ Sokol H.Èermná B 11 1 2 8 5 20,5 : 34,5 10

- Josef Racek

Š a c h y/ /
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Všechny cesty vedou na nìmèické sportovní høištì by se dalo øíct
o víkendu 31.5. – 1.6.2014, kdy parta nadšených cvièitelù pøipravila
tradièní sportovní klání vduchu pokraèování olympijských tradic pro
naše ratolesti. Po Letní olympiádì vroce 2011, které se úèastnilo 35
dìtí, se nám krok za krokem podaøilo zaujmout stále více dìtí. Po
Indiánském létì a Zimní olympiádì jsme tentokrát pøišli stématem
cestování. Jako obvykle se akce neobešla bez precizní pøípravy, kterou
mìlo na starosti jádro cvièitelù. Pro výchovu a podporu nám dìti suèi-
telským sborem ZŠ pøipravili dokonce krásný obraz kontinentù. Ve
finále jsme obdrželi 71 pøihlášek! Našim cílem není kvantita dìtí na
olympiádì, ale postupnì rostoucí zájem dìtí a rodièù nás tìší a motivu-
je k další práci.

Dìti byly rozdìleny do 6 vìkových kategorií
dle kontinentù - Antarktida, Evropa, Asie, Afri -
ka, Austrálie a Amerika. Pøipraveno bylo
tradiènì 10 cestovatelsko-sportovních disciplín,
trika s logem akce, kompasy pro orientaci ve
sportovním areálu, skvìlá pokrm a pitný režim, doprovodný program s
koníkem a psím spøežením. Jak už název akce napovídá,
disciplíny byly opravdu pestré, skok klokana, hod proti-
nožce, skok do Sahary, zalévání rýže èi hod ham-
burgerem. Velkým tahákem a motivací je rozhodnì
veèerní táborák sopékáním, kempování ve stanech
a svìtelná show. Ve veèerních hodinách odehrálo
divadlo Emila Holuba krásnou pohádku na dobrou
noc, což byl pro nìkteré signál k zachumlání do
spacákù. Letos zde zabivakovalo 16 stanù,
nìkteré cir-kusových rozmìrù a pøespavší
zaslouží bobøíka odvahy a otužování. Noèní
teplota byla nemilosrdná zejména pro ty znás,
kteøí si ve 3 hod ráno zabouchli svùj karavan ces-
tou z toalety a nemìli kam složit hlavu se svým
dítìtem. Ale i o tom je drsný život drsného cesto-
vatele.

Pro rodièe byly opìt nachystané speciální dis-
ciplíny za atraktivní ceny, svìží moky ze sibiøských
plání a nìmèických jižních svahù. V sobotu byl objednán i

krátký deš•ový monzun, aby mladí cestovatelé poznali nároènost a
okusili obì strany mince. Nedìlní dopoledne se skvìlým poèasím
pokraèovalo ukázkou tažných husky smašerem Zdeòkem Brunou a
vyhlášením výsledkù. Vyhráli všichni, vždy• cílem bylo se pobavit,
užít si partu a dát pøíležitost rodièùm sejít se a poba-vit dohromady s

dìtmi.
Na závìr musíme podìkovat

všem sponzorùm, bez kterých
by se tato akce konat nedala.
Hlavními partnery pro celoroèní
práci s dìtmi jsou OÚ Nìmèice
a VNT electronics. Bohaté dary
za skvìlé výkony našich cesto-
vatelù zajistili sponzoøi Poháry
a figurky, Jan Karlík, 100PA,
ZD Sloupnice, Lékárna U
Slunce, Kooperativa a Vína

Chochola. Dìkujeme za všechny dìti a jejich radost zocenìní.

Výsledky
Antarktida: 1. Mackerlová Nela, 2. Marková Elen, 3. Lašková Eliška

Evropa: 1. Hác Ondøej, 2. Suchánek Stanislav, 3. Cimflová Adéla
Asie: 1. Škeøíková Nela, 2. Vytlaèilová Anežka, 3. Racek
Josef Hugo
Afrika: 1. Suchánek Kryštof, 2. Mikl Marek, 3. Jasanský
Štìpán

Austrálie: 1. Èermák Šimon, 2. Mikulecká Kristýna, 3.
Kopecká Michaela
Amerika: 1. Jasanský Patrik, 2. Suchánek Matyáš, 3.
Kopecká Pavla

Ohlédnutí hlavního poøadatele: klobouk dolù pøed partou
lidí, kteøí dokáží nìco takové pøipravit vdobì shonu,

konzumu a starostí, které nám doba pøináší. Málokdo z
rodièù si uvìdomuje, že práce sdìtmi je naše investice. Tak

hodnì zdaru do dalších let a dobrou orientaci …

- Poøadatelský team TJ Sokol Nìmèice – Cvièení s dìtmi

C E S T A  K O L E M  S V Ì T A  Z A  D V A  D N Y


